
«این ســرزمین پر از 
انسان هاى مهجورى 
اســت که به تنهایى 
نمى تواننــد دردها و 
زخم هاى خودشــان 
را درمــان کننــد. نه، 
چندان کارى از دست 
من برنمى آیــد. هیچ 
کارى از من ســاخته 
نیست؛ اما حس مى کنم باید بروم، با یک 
کلام هم که شــده با تکان ساده دستى، 
دســتم را براى انســان هاى دیگــر دراز

 کنم... .»
جمــلات فــوق برگرفته از متــن کتاب 
«آخرین انــار دنیا» اثــر «بختیار على» 
نویسنده  کرد عراقى و مقیم آلمان است. 
اثرى قابل احترام که در قالب داســتانى 
جذاب، در کنار شخصیت پردازى قوى و 
فضاســازى هنرمندانه به نکوهش مقوله  
جنگ مى پردازد. آخرین انــار دنیا از آن 
دسته کتاب هایى است که پس از مطالعه، 
با دیدن صحنه  خاك خوردن آن در قفسه 
کتاب فروشــى ها و مهجورماندگــى اش 

دلگیر خواهید شد.
اثر مذکــور با نثــرى شــاعرانه و حاوى 
جملات تأمل برانگیز فراوان، در ســبک 
رئالیسم جادویى نگاشته شده و «تنهایى» 
کلیدواژه  سراســر داستان اســت. تمام 
شــخصیت هاى کتاب به نوعى از تنهایى 
و غربت رنج مى برند، مردمانى که با وجود 
هم زبانى، برادرى و فرهنگ یکسان پس 
از پیروزى قیام شــان، درگیر جنگ هاى 
داخلى مى شــوند. آخرین انار دنیا شرح 
نوعــى ویرانگــى برگرفتــه از بى وفایى 
مردمان یک ســرزمین است، سرزمینى 
پر از انار، موسیقى، رنگ و زیبایى. منظور 
از واژه  جنگ در کتاب، جنگ هاى داخلى 
کردستان عراق است که البته مى توان به 

برخى از جنگ هاى دیگر نیز تعمیم داد.
این کتاب، بیانگر تک گویى هاى مردى به 
نام «مظفر صبحدم» است که در جریان 
فداکارى براى فرماندهى خویش (یعقوب 
صنوبر)، بیســت ویک ســال در کویرى 
بى انتها به اسارت گرفته مى شود. مظفر، 
هم زمان با اسارت خویش و رهایى یعقوب 
از وى درخواست مى کند که از فرزند تازه 
متولد شده و بدون مادرش یعنى «سریاس 
صبحدم» مراقبت کند. در طى سال هاى 
اسارت مظفر، جنگ ها و تحولات متعددى 
رخ مى دهد که منجر به پیروزى حزب آنان 
و به قدرت رسیدن یعقوب صنوبر مى شود؛ 
اما دنیاى پیش روى مظفر پس از آزادى، 
دنیایى است که جنگ چهره آن را دگرگون 
کرده است؛ بنابراین به جست وجوى سه 
پسر خویش که هر کدام به سرنوشت تلخى 
دچار خواهند شــد، مى پردازد؛ ولى آنچه 
در دنیاى سرشــار از جنگ و خون ریزى 
مى یابد چیزى به جز رنج، مرگ، آوارگى، 
فقر و گرسنگى نیست. در بطن تلخى هاى 
داســتان، درون مایه اى از رومانتیســم 
و احساســات درونى انســان ها نیز قابل

 مشاهده است.
آخرین انار دنیا نمادهاى گوناگونى دارد: 
پسران مظفر هر کدام نماد مظلومان واقعى 
جنگ هســتند که بعضا تمام تلاش خود 
را براى سامان بخشیدن به اوضاع آشفته 
انجام مى دهند؛ ولى با بى توجهى به آنان 
در نهایت قربانى جنگ مى شــوند. از بین 
دیگر شخصیت هاى کتاب، یعقوب و مظفر 
هر کدام نمادى از دو رفتار متفاوت در قبال 
جنگ هســتند. مظفر ترجیح مى دهد با 
وجود آنکه کارى از دســتش برنمى آید با 
تحمل رنج ها و تلخى ها در دل جامعه بماند 
و اما یعقوب دورى گزیدن از فضاى جامعه  
مشوش و جنگ زده را مى پسندد و در باغى 

خلوت مى کند.
آخرین انــار دنیــا را باید چشــید، باید 
تک تک واژه هاى آن را مزمزه و پیام آن را 
دریافت کرد: جنگ ها با هر هدفى که آغاز 
شــوند، حاصلى جز ویرانى، فقر، سیاهى، 
سوختگى و تباهى انســان هاى بى گناه 

ندارند.

معرفى کتاب
 تأملى بر نوشته بختیار على

آخرین انار دنیا
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پاییز سال بعد، امسال تقدیر شد«هفته گذشته، امشب» هالیوود و آزار جنسى
جان اولیور کمدین، نویسنده و مجرى معروف شــبکه تلویزیونى HBO پس از اخراج 
«ویِنستِین» از آکادمى اســکار به حضور «رومن پولانســکى» و «بیل کازبى» از دیگر 
متجاوزین جنسى، در عضویت مادام العمر آکادمى اعتراض کرد. هیئت رئیسه 54 نفره اسکار 
که شامل چهره هاى سرشناس هالیوودى نظیر «استیون اسپیلبرگ»، «تام هنکس»، «ووپى 
گلدبرگ» و «کاتلین کندى» است، جلسه اى فورى تشکیل داده و در اداره کل آکادمى در 
«بوِرِلى هیلز» به اخراج «هاروىِ ویِنستِین» از عضویت مادام العمر اسکار رأى دادند. پس از 
اعلام این رأى، اولیور درضمن اعتراضات خود عنوان کرد که این پاك سازى کافى نیست و 
باید دیگر عواملى که مرتکب تجاوزها و آزارهاى متعدد جنسى شده اند نیز اخراج شوند. این 

برنامه با بازخوردهاى میلیونى همراه بود . 

همایش نخستین جایزه ادبى هافز (کتاب اولى هاى شعر تهران) در سالن سراى کتاب 
خانه کتاب برگزار شد. جایزه ادبى هافز به پنج کتاب ممتاز در دو حوزه شعر موزون و آزاد، 
سه کتاب شعر آزاد و دو کتاب شعر موزون، بدون ترتیب اول تا سوم نشان هافز و جایزه 
نقدى اهدا کرد. این برگزیدگان، به ترتیب حضور روى سن و گرفتن جایزه، «جمعیتى 
از خودم» مجموعه شعر آزاد از پریسا صالحى، «مزارع پنبه شیلى» سروده آزاد از محمد 
عسگرى ساج، «پاییز سال بعد» مجموعه ترانه اى از رستاك حلاج، مجموعه ترانه «خُب» 
از میثم بهاران و «کلمات تنم را کبود کرده اند» مجموعه شعر آزاد از نسرینا رضایى بودند. 
جایزه ادبىِ هافزدو لوح قدردانى و هدیه نقدى را به دو شاعر شعر آزاد: رسول رضایى براى 

کتاب «مثلا من» و شکوه مقیمى براى کتاب «من کمى آدم کم آورده ام» اهدا کرد.
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ویژه پنج شنبه ها

برنامه «ایران» از شــبکه دو، چهارشنبه ها و پنج شنبه ها 
ســاعت 21 روى آنتن مى رود . این برنامه در قالبى بدیع و 
جذاب و با تأکید بر هویت تاریخى، فرهنگى و تمدنى ایران 
با حضور دکتر على اکبر ولایتى ســاخته شده است. علاوه 
بر گفت وگو، این برنامه شامل بخش هایى مانند نماهنگ، 
موسیقى مقامى نقاط مختلف ایران، پویانمایى هاى استاپ 
موشن و  تصاویرى بدیع  از فرهنگ و تمدن ایران و اسلام 

 است.

شبکه چهار سیما با سرى جدید «گستره شریعت» از 
منظرى نو و متفاوت به مباحث فکرى، فلسفى، کلامى، 
عرفانى و فرهنگى مى پردازد.این برنامه پس از موفقیت 
سرى اول از سوى مخاطبان شبکه چهار، دوباره ادامه 
مى یابد. برنامه «گستره شــریعت» در 52 قسمت 60 
دقیقه اى بــه تهیه کنندگى دکتر پرویز فارســیجانى 
در گروه فرهنگ و اندیشــه شــبکه چهار سیما تولید

 شده است. 

نقطه اوج برنامه اى ترکیبى گزارشــى اســت 
که به صــورت زنــده در روزهاى یکشــنبه و 
پنج شنبه ســاعت 17:10 به مدت 50 دقیقه 
از ســیماى مرکز گلســتان پخش مى شود. 
ایــن برنامه شــامل آیتم هایــى مانند  بحث 
کارآفرینــان جــوان، زیــر پوســت شــهر، 
کارشــناس اجتماعــى، موســیقى، نمایش

 و...است.

شبکه گلستان در نقطه اوج شبکه 4 در «گستره شریعت» ایران در قلب شبکه 2 

تلویزیون

«این ســرزمین پر از 
انسان هاى مهجورى 
اســت که به تنهایى 
نمى تواننــد دردها و 
زخم هاى خودشــان 
را درمــان کننــد. نه، 
چندان کارى از دست 
من برنمى آیــد. هیچ 
کارى از من ســاخته 
نیست؛ اما حس مى کنم باید بروم، با یک 

شوراى پروانه ساخت آثار سینمایى از جمله 
مواردى است که در سال هاى گذشته همواره 
بحث هاى زیادى در ارتباط با کارکرد و ماهیت 
آن وجود داشته است؛ چه آن زمان که اسامى 
اعضاى حاضر در این شورا براى جلوگیرى از 
فشارهاى احتمالى از سوى بدنه سینما، مخفى 
نگه داشته مى شد و چه در شرایط فعلى که خبر 
انتصاب اعضاى جدید آن توسط رئیس سازمان 

سینمایى به شکلى رسمى رسانه اى مى شود.
فقط بر محتــواى فیلم نامه ها 

نظارت مى کنیم
در همین راستا، جمال شورجه، یکى از اعضاى 
باسابقه شوراى پروانه ساخت که در دوره قبل 
و دوره جدید این شــورا عضو است، علاوه بر 
تشریح چگونگى صدور پروانه ساخت براى 
آثار سینمایى به پاسخ درباره چند پرسش مهم 
در ارتباط با دلایل عدم مطابقت فیلم نامه هاى 
مجوز گرفته با فیلم هاى ساخته شده، شائبه 
انحصارطلبى در معرفى نمایندگان خانه سینما 
به شوراى پروانه ساخت و البته پیش شرط هاى 
ادغام دو شــوراى پروانه ســاخت و نمایش 
پرداخت. شــورجه در تشــریح فرایند تائید 
فیلم نامه ها در شوراى پروانه ساخت اظهار کرد: 
به طورمعمول این گونه است که یک فیلم نامه 
همراه با پرونده اى از اســامى عوامل فیلم که 
توسط تهیه کننده پروژه ها تکمیل مى شود، 
به شوراى پروانه ساخت ارائه مى شود. اعضاى 
شورا پس از مطالعه فیلم نامه در جلسه اى به 
مشورت و بررسى پیرامون فیلم نامه مى پردازند 
و اگر اشــکالات در حدى باشــد که امکان 
تصحیح و رفع اشــکالات آن وجود نداشته 
باشــد به طبع رد خواهد شــد. ما یک سرى 
اشکالات محتوایى داریم و یک سرى اشکالات 

ساختارى، اشکالات ساختارى به نویسنده 
و کارگردان و عوامل فیلم بازمى گردد و قرار 
نیست شوراى پروانه ساخت براى نویسندگان 
کلاس آموزشــى بگــذارد و پیش فرض بر 
حرفه اى بودن عوامل اســت؛ بنابراین شورا 
سعى مى کند در مسائل ســاختارى اعمال 
نظر نکند و عمده مباحث پیرامون مســائل 
محتوایى مطرح مى شــود. در مباحث دینى 
و امنیت ملى و مسائل مربوط به قوه قضائیه،
 ســازمان هاى مختلف و... هم که تخصصى 
هستند، سعى مى شود از کارشناسان مربوط 
مشــاوره هاى لازم اخــذ شــود؛ البته بنده 
سخنگوى شــورا یا نماینده شــورا نیستم و 
صحبت هاى من به عنوان یکــى از اعضاى 
شوراست؛ هرچند شوراى جدید هنوز تشکیل 
نشده است و احتمالا نخستین پیشنهاد بنده 
نیز تعیین سخنگویى براى شوراست تا یک نفر 
به نمایندگى از شورا بتواند سخن بگوید. هرچند 
مدیرکل نظارت و ارزشیابى تاکنون ایفاگر این 
نقش بوده و به همین جهت هم شاید شورا به 

چنین مسئولى احساس نیاز نکند.
به فیلم نامه مجوز مى دهیم نه به 

تصویرسازى کارگردان
شورجه در پاســخ به این پرسش که شوراى 
پروانه ســاخت تا چــه اندازه بــر مطابقت 
فیلم نامه هایى که مجوز گرفتند با خروجى 
نهایى ساخته شــده توسط فیلم ساز نظارت 
مى کند، گفت: روال معمول بر این است که 
وقتى فیلم ساخته مى شود براى تائید به همراه 
پرونده ایــن فیلم به شــوراى پروانه نمایش 
مى رود. اعضاى شــورا فیلم نامه مصوب را به 
همراه نسخه خروجى فیلم مشاهده مى کنند. 
اینکه آیا اصلاحات اعمال شده است، آیا چیزى 

کم یا زیاد از فیلم نامه در نسخه نهایى وجود 
داشته باشد یا تطبیق مسائل دیگر بر عهده 
شوراى پروانه نمایش اســت و اگر تفاوت ها 
بیش از حد و مسئله ساز باشد از شوراى پروانه 
ساخت دعوت مى شود تا اثر را مشاهده کنند. 
اگر تخلفى صورت گرفته باشد اعمال قانون 
خواهد کرد.  وى در ارتباط با اینکه آیا آمارى 
در این زمینه وجود دارد کــه چنددرصد از 
فیلم نامه هاى ساخته شده با خروجى نهایى 
فیلم مطابقت دارند نیز اظهار کرد: این تعداد 
خیلى نیست و شاید تخلف ها به انگشتان دو 
دست هم نرسد؛ اما به طور مثال در فیلم نامه 
مى نویسند خانم «الف» از ماشین پیاده شد و به 
ساختمان رفت. آن ها در فیلم نامه نمى نویسند 
که آن خانم با چه لباس و آرایش و رفتارى از 
ماشین به داخل ساختمان مى رود. با همین 
مثال مى توان فهمید که امکان بسیار زیادى 
وجود دارد. به همین دلیــل معاون نظارت 
و ارزشــیابى قبل از تولید فیلــم در این باره 
تذکرهاى لازم براى رعایت شئون اسلامى و 
عرفى را به تهیه کننده و کارگردان مى دهد. با 
این حال وقتى بازیگران و عوامل سر صحنه 
حاضر مى شوند و فیلم نامه را مى خوانند ممکن 
اســت نظراتى داشته باشــند که کارگردان 
مختار به اعمال یا عدم اعمال آن هاست. این 
تغییرات اگر از 5-6 درصــد فراتر رود، بدون 
شک مسائلى را در صدور پروانه نمایش پدید 
مى آورد که باید آن را در نظر داشت. تذکرات 
شوراى پروانه هم در این گونه موارد بستگى به 
ترکیب تهیه کننده و کارگردان دارد. پیش آمده 
که در مواردى هنگام صدور پروانه ساخت نیز 
تذکراتى این چنینى در پرونده فیلم درج شده 

باشد.

 «طَیِب» در اوج 
خداحافظى کرد

چندى پیش سازمان هنرى رسانه اى اوج اعلام 
کرد که قرار است در تولید فیلم جدید مسعود 
ده نمکى با عنوان «طیب» مشارکت داشته 
باشد. از همین رو قرار شد مسعود ده نمکى 
این فیلم را در آستانه چهلمین سال پیروزى 
انقلاب اسلامى تولید کند؛ اما موضوعى که 
این فیلم را به حاشــیه کشاند، شنیده هایى 
بود که از گوشه و کنار به گوش رسانه ها رسید 
و خبر از عدم مشــارکت و انصراف سازمان 
هنرى رســانه اى اوج براى تولید این فیلم 
مى داد. از آنجایى که تولید این پروژه تاریخى 

با هزینــه بالایى که قطعا بــه همراه خواهد 
داشت از عهده بخش خصوصى برنمى آید، با 
پاپس کشیدن سازمان اوج، دست مسعوده 
ده نمکى براى جشــنواره فیلم فجر امسال 
هم خالى خواهد ماند؛ امــا از آنجایى هم که 
شنیده ها باید سندیت پیدا مى کرد در تماسى 
با روابط عمومى سازمان هنرى رسانه اى اوج 
از قطعیت و چرایى این ماجرا مطلع شــدیم. 
محمد ذوقى، مدیر روابط عمومى ســازمان 
هنرى رسانه اى اوج در گفت وگو با آنا بیان کرد: 
به واقع ماجراى عدم مشارکت این سازمان در 
تولید فیلم آقاى ده نمکى قطعى نیست؛ اما 
موضوع قطعى این اســت که فیلم سینمایى 
«طیب» در ســال 96 و براى جشنواره فجر 

سى وششم تولید نخواهد شد. وى در خصوص 
به تعویق افتادن تولید این فیلم نیز بیان کرد: 
ماجرا از این قرار است که در مذاکرات اولیه 
سازمان اوج با آقاى ده نمکى برآورد هزینه اى 
از سوى او عنوان شد که سازمان با آن موافقت 
کرد؛ اما کمى که جلوتر رفتیم این هزینه ها از 
سوى آقاى ده نمکى افزایش یافت. با اینکه 
به دلیل وســعت این پروژه تاریخى، افزایش 
هزینه امرى طبیعى است، اما توافق ابتدایى ما 
چیز دیگرى بود. ذوقى افزود: به هرحال براى 
تولید این فیلم در سال 97 با آقاى ده نمکى 
مذاکراتى را خواهیم داشت تا به محض اینکه 
به توافق رسیدیم تولید این فیلم سینمایى را 

آغاز کنیم و آن را به نتیجه برسانیم.

 پاى صحبت هاى جمال شورجه

به فیلم نامه مجوز مى دهیم نه 
به تصویرسازى . روال معمول بر 
این است که وقتى فیلم ساخته 
مى شود براى تائید به همراه 
پرونده این فیلم به شوراى 

پروانه نمایش مى رود

کارى با تخیل کارگردان نداریم
اعضاى حاضر در این شورا براى جلوگیرى از 
فشارهاى احتمالى از سوى بدنه سینما، مخفى 
نگه داشته مى شد و چه در شرایط فعلى که خبر 
انتصاب اعضاى جدید آن توسط رئیس سازمان 

سینمایى به شکلى رسمى رسانه اى مى شود.
فقط بر محتــواى فیلم نامه ها 

نظارت مى کنیم
در همین راستا، جمال شورجه، یکى از اعضاى 
باسابقه شوراى پروانه ساخت که در دوره قبل 
و دوره جدید این شــورا عضو است، علاوه بر 
تشریح چگونگى صدور پروانه ساخت براى 
آثار سینمایى به پاسخ درباره چند پرسش مهم 
در ارتباط با دلایل عدم مطابقت فیلم نامه هاى 
مجوز گرفته با فیلم هاى ساخته شده، شائبه 
انحصارطلبى در معرفى نمایندگان خانه سینما 
به شوراى پروانه ساخت و البته پیش شرط هاى 
ادغام دو شــوراى پروانه ســاخت و نمایش 
پرداخت. شــورجه در تشــریح فرایند تائید 
فیلم نامه ها در شوراى پروانه ساخت اظهار کرد: 
به طورمعمول این گونه است که یک فیلم نامه 
همراه با پرونده اى از اســامى عوامل فیلم که 
توسط تهیه کننده پروژه ها تکمیل مى شود، 
به شوراى پروانه ساخت ارائه مى شود. اعضاى 
شورا پس از مطالعه فیلم نامه در جلسه اى به 
مشورت و بررسى پیرامون فیلم نامه مى پردازند 
و اگر اشــکالات در حدى باشــد که امکان 
تصحیح و رفع اشــکالات آن وجود نداشته 
باشــد به طبع رد خواهد شــد. ما یک سرى 
اشکالات محتوایى داریم و یک سرى اشکالات 

حرفه اى بودن عوامل اســت؛ بنابراین شورا 
سعى مى کند در مسائل ســاختارى اعمال 
نظر نکند و عمده مباحث پیرامون مســائل 
محتوایى مطرح مى شــود. در مباحث دینى 
و امنیت ملى و مسائل مربوط به قوه قضائیه،

 ســازمان هاى مختلف و... هم که تخصصى 
هستند، سعى مى شود از کارشناسان مربوط 
مشــاوره هاى لازم اخــذ شــود؛ البته بنده 
سخنگوى شــورا یا نماینده شــورا نیستم و 
صحبت هاى من به عنوان یکــى از اعضاى 
شوراست؛ هرچند شوراى جدید هنوز تشکیل 
نشده است و احتمالا نخستین پیشنهاد بنده 
نیز تعیین سخنگویى براى شوراست تا یک نفر 
به نمایندگى از شورا بتواند سخن بگوید. هرچند 
مدیرکل نظارت و ارزشیابى تاکنون ایفاگر این 
نقش بوده و به همین جهت هم شاید شورا به 

چنین مسئولى احساس نیاز نکند.
به فیلم نامه مجوز مى دهیم نه به 

تصویرسازى کارگردان
شورجه در پاســخ به این پرسش که شوراى 
پروانه ســاخت تا چــه اندازه بــر مطابقت 
فیلم نامه هایى که مجوز گرفتند با خروجى 
نهایى ساخته شــده توسط فیلم ساز نظارت 
مى کند، گفت: روال معمول بر این است که 
وقتى فیلم ساخته مى شود براى تائید به همراه 
پرونده ایــن فیلم به شــوراى پروانه نمایش 
مى رود. اعضاى شــورا فیلم نامه مصوب را به 
همراه نسخه خروجى فیلم مشاهده مى کنند. 
اینکه آیا اصلاحات اعمال شده است، آیا چیزى 

به فیلم نامه مجوز مى دهیم نه 
به تصویرسازى . روال معمول بر 
این است که وقتى فیلم ساخته 
مى شود براى تائید به همراه 
پرونده این فیلم به شوراى 

پروانه نمایش مى رود

مجید صادق حسینى
majid.eng12@yahoo.com

باشد.اینکه آیا اصلاحات اعمال شده است، آیا چیزى  اینکه آیا اصلاحات اعمال شده است، آیا چیزى اشکالات محتوایى داریم و یک سرى اشکالات 

سینماى ایرانسینماى جهان

سخنگوى شوراى صنفى نمایش در حالى خبر از «امکان اکران 
فیلم هاى خارجى» داد که این طرح بدون اعلام ساز کار آن به 
مرحله اجرایى رسیده اســت.  غلامرضا فرجى اعلام کرد: از 
این پس فیلم هاى خارجى با دریافت پروانه و حواله نمایش 
از شوراى صنفى نمایش مى توانند در سینماهاى کشور اکران 
شوند. وى همچنین گفت: در جلسه شوراى صنفى نمایش 
مصوب شد ســینماهایى که قصد دارند فیلم هاى خارجى 
را نمایش دهند باید براى نمایــش این فیلم ها و همچنین 
فیلم هاى پویا نمایى پس از دریافت پروانه نمایش از شور اى 
صنفى حواله بگیرند. در پى اظهارات سخنگوى شوراى صنفى 
نمایش مبنى بر اینکه هر سینمایى که متقاضى اکران فیلم 
خارجى است باید از وزارت ارشــاد و شوراى صنفى نمایش 
مجوز بگیرد گویا شوراى عالى تهیه کنندگان سینما، این موضوع را براى اجرایى شدن پیگیرى کرده است. علیرضا داوودنژاد یکى از اعضاى شوراى عالى 
تهیه کنندگان سینما گفت: «این مصوبه شوراى صنفى نمایش به نمایش هاى محدود فیلم هاى خارجى مربوط مى شود که در برخى سالن ها در قالب 
«سینما تک ها»  فیلم خارجى به نمایش مى گذارند.  با اجراى این قانون از این پس باید منتظر این بود که شرایط عادلانه اى براى اکران فیلم هاى  خارجى 
در تمامى سینماها فراهم شود و  این فرصت فقط دراختیار یکى دو پردیس خاص  نباشد؛ همچنین آن یکى دو پردیس خاص هم فقط فیلم هایى را که 
پروانه نمایش دارند به نمایش بگذارند. اکران رسمى فیلم هاى خارجى چند سالى بود که در کشور متداول نبود و اگر هم اکران فیلم خارجى داشتیم نه به 
صورت سراسرى که به صورت محدود و البته بدون دریافت پروانه نمایش بود. حالا اما شوراى صنفى نمایش شرایطى را به وجود  آورد که اکران فیلم هاى 

خارجى به صورت رسمى و قانونى انجام شود.

در روزهاى گذشته شایعه هاى مختلفى درباره اکران فیلم 
«آیینه بغل» از اواخر مهرماه در برخى رســانه ها منتشر 
شد. سخنگوى شوراى صنفى نمایش در رابطه با اکران این 
فیلم  مى گوید: برخلاف برخى گمانه زنى ها، اصلا قرارداد 
اکران فیلم «آیینه بغل» به شــوراى صنفى نمایش ارائه 
نشده بود تا اعضاى این شــورا بخواهند درباره زمان اکران 
آن تصمیم گیرى کننــد. با آغاز فصل پاییــز و تعداد زیاد 
فیلم هاى سینمایى در صف اکران، دوباره بحث فیلم سوزى 
در سینماى ایران مطرح شده است. منصور لشگرى قوچانى، 
تهیه کننده اى که فیلم «قاتل اهلى» را در نوبت اکران دارد، 
در روزهاى گذشته به شدت از فیلم سوزى در سینماى ایران 
انتقاد کرد. از سوى دیگر برخى رسانه ها هم گمانه هایى درباره 
احتمال اکران فیلم «آیینه بغل» از پایان مهر ماه مطرح کردند. منصور سهراب پور، تهیه کننده «آیینه بغل» اعلام کرد که در ابتدا قرار بود این فیلم 
سینمایى نوروز سال آینده اکران شود؛ ولى تصمیم بر این شد که فیلم منوچهر هادى آذر ماه روى پرده برود. غلامرضا فرجى، سخنگوى شوراى 
صنفى نمایش مى گوید: قاعدتا هر وقت قرارداد اکران یک فیلم در شوراى صنفى نمایش ثبت شود، موظف هستیم آن را اعلام کنیم؛ اما در طول چند 
روز گذشته اصلا قرارداد اکران فیلم «آیینه بغل» به شوراى صنفى نمایش ارسال نشده بود. فرجى درباره عدم معرفى فیلم جایگزین «ایتالیا ایتالیا» 
گروه استقلال گفت: قرارداد اکران فیلم جدیدى براى نمایش در گروه استقلال به شوراى صنفى نمایش ارسال نشد و هنوز مشخص نیست چه فیلمى 
قرار است به جاى «ایتالیا ایتالیا» در گروه استقلال به نمایش درآید. ابتدا باید قرارداد اکران به شوراى صنفى ارسال شود؛ سپس قرارداد به ثبت برسد

 تا ما زمان اکران آن را اعلام کنیم.

احتمال اکران فیلم هاى بیگانه در سینماى ایران 
اکران فیلم هاى خارجى فقط با پروانه نمایش

به انگیزه شایعه هاى اکران یک فیلم سینمایى
این سینما آیینه بغل ندارد
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